
Oświadczenie złożone 

przez senatora Andrzeja Kobiaka 

na 50. posiedzeniu Senatu 

w dniu 6 października 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do minister rodziny i polityki społecznej Marleny Maląg, do minister klimatu 

i środowiska Anny Moskwy oraz do prezesa Zarządu Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełno-

sprawnych Krzysztofa Michałkiewicza 

Szanowni Państwo! 

Gigantyczny wzrost hurtowych cen energii elektrycznej stanowić będzie wyzwanie dla polskich przedsię-

biorców. Taryfy opłat za energię elektryczną dla podmiotów gospodarczych jak dotąd nie doczekały się żad-

nej konkretnej reakcji ze strony ustawodawcy w formie energetycznego pakietu osłonowego. 

W związku z powyższym można stwierdzić, że w szczególnie dramatycznej sytuacji znajdą się zakłady 

pracy chronionej, których liczba przez wzgląd na niedostateczne wsparcie z roku na rok maleje. Jest to szcze-

gólnie niepokojące ze względu na ideę tej konkretnej formy prowadzenia działalności gospodarczej, ukierun-

kowaną na dawanie możliwości zatrudnienia i zarobkowania ludziom posiadającym ograniczenia w wyko-

nywaniu pracy spowodowane niepełnosprawnością, którzy nie znaleźliby nigdzie indziej zatrudnienia. W 

obliczu podwyżek cen energii elektrycznej można spodziewać się likwidacji kolejnych zakładów pracy chro-

nionej, a tym samym wzrostu liczby niepełnosprawnych bezrobotnych, których sytuacja na rynku pracy od 

wielu lat i tak jest dramatyczna. Przedsiębiorcy prowadzący zakłady pracy chronionej słusznie wskazują na 

konieczność ograniczenia podwyżek cen energii i gazu, a nawet zamrożenie cen dla tego typu przedsię-

biorstw. Należy uznać za zasadne wdrożenie takich rozwiązań jako formy wsparcia dla zakładów pracy chro-

nionej jako podmiotów gospodarczych szczególnie narażonych na konsekwencje gigantycznych podwyżek 

cen energii elektrycznej. 

Mając na uwadze powyższe, zwracam się z prośbą o przedstawienie planowanych rozwiązań. 

Z poważaniem 

Andrzej Kobiak 

 
 


